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Chceme připravit dlouhodobou strategii pro vyloučené 

lokality, řekl ministr Jurečka v Ústeckém kraji 

Ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka strávil pondělí na svém prvním 

celodenním výjezdu od nástupu do funkce. Zavítal do Ústeckého kraje, kde se 

zajímal o problematiku zaměstnanosti, praktické zkušenosti terénních pracovníků 

ve vyloučených lokalitách a o související problémy, kterými tyto lokality trápí. 

„Nechci být ministrem, který svoji agendu řeší jen od stolu, situaci potřebuji vidět 

na vlastní oči a slyšet o problémech od lidí z praxe,“ uvedl ministr, který krátce po 

svém nástupu na MPSV založil odbor pro práci s vyloučenými lokalitami. Zde by se 

měla dlouhodobě řešit nejen problematika zaměstnanosti, ale i záležitosti dotýkající 

se bydlení, vzdělávání a spravedlnosti, ve kterých bude zapotřebí úzké meziresortní 

spolupráce. 

„Je zapotřebí zahájit dlouhodobou spolupráci, která vydrží déle než jen od voleb do voleb. 

Musíme pracovat s celou jednou generací, abychom docílili změny. A to se za nám za 

posledních třicet let tak úplně nedaří,“ konstatoval Jurečka, který včera zavítal na první 

návštěvu už před šestou hodinou ranní v průmyslové zóně Triangle. Poté vedl debatu se 

zaměstnavateli i odboráři v elektrárně Prunéřov, kde se připravuje transformace na 

ekologicky čistou energii, se současným zachováním pracovních míst pro stávající i 

budoucí zaměstnance elektrárny. 

Cesta na Ústecko se úzce dotýkala řady oblastí, které MPSV řeší. Mezi hlavní témata 

patřila nejen zaměstnanost, ale také praktické postřehy týkající se fungování sociálních 

služeb, jejich provázání a spolupráce. Ministr se zajímal o konkrétní poznatky z terénní 

práce ve vyloučených lokalitách, o dostupné a sociální bydlení, vzdělávání, dopady 

energetické krize, či o praktické postřehy zaměstnanců Úřadu práce ČR (ÚP ČR) v 

Chomutově. 

V Chomutově pak ministr přímo na přepážkách ÚP ČR zjišťoval, jaká je současná situace. 

„Jsem si vědom toho, že nyní jsou pracovníci Úřadu práce přetížení, protože vedle své 

běžné agendy museli administrovat i více jak 40 tisíc nových žádostí o příspěvek na 

bydlení, který má nízkopříjmovým domácnostem cíleně a adresně dorovnat zvyšující se 

náklady na energie. Dále museli vyřídit statisíce žádostí od lidí prchajících z Ukrajiny a 

současně se pohybovali v terénu, kde upozorňovali klienty zkrachovalých dodavatelů 

energií, že pokud nepřejdou od DPI do 14. dubna k novému dodavateli, budou odstřiženi 

od dodávek plynu a elektrické energie,“ uvedl Marian Jurečka, který všem zaměstnancům 

za toto nasazení poděkoval a dodal, že je zapotřebí co nejrychleji provést digitalizaci 

resortu. Tím se uvolní kapacita pracovníků ÚP ČR a docílí se toho, aby nebyli tak 

přetížení. Jako konkrétní příklad z praxe pak ministr uvedl spuštění žádosti o solidární 

příspěvek, tu lze podávat od včerejšího dne a funguje výhradně elektronicky.  
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K dalším zastávkám ministra na jeho cestě patřilo nízkoprahové centrum pro děti a 

praktická ukázka toho, jak funguje tzv. „prostupné bydlení“ v Prunéřově. Z Charity v Mostě 

si pak ministr odvezl celou řadu praktických poznámek a nejinak tomu bylo i ze sídliště v 

Obrnicích. Své postřehy pak doplnil v Salesiánském středisku Štěpána Trochty v 

Teplicích, a to včetně zastávky v nízkoprahovém klubu a u „Živého domu“, jehož 

rekonstrukce se teprve připravuje. 

Poté následovalo seznámení se s již fungujícím projektem energeticky soběstačného 

průmyslového komplexu, který by mohl sloužit jako příklad pro firmy, které hledají řešení 

v době energetické krize. V podvečerních hodinách se ministr ještě sešel se saským 

ministrem pro regionální rozvoj Thomasem Schmidtem a cestu zakončil ve večerních 

hodinách debatou s veřejností v Ústí nad Labem. 

 


